
  

Protokół 

z obrad XVII  Sesji Rady Gminy Świerzno 

w dniu  30 czerwca 2016 roku  

 

  Posiedzenie XVII Sesji rozpoczęło się o godzinie 1300.  Posiedzenie otworzył 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Dariusz Mądrecki. Przywitał przybyłych na posiedzenie  

Radnych, Wójta Gminy, Sekretarz Gminy, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy,  

Sołtysów Sołectw Gminy Świerzno. Na 15 osobowy skład Rady w posiedzeniu uczestniczy 

15 członków.  Lista obecności stanowi załącznik Nr 1  do protokołu. 

 Ad.1.c. zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Gminy – wnioskuję o wprowadzenie zmian do porządku obrad punkcie    

5 „Podjęcie uchwał w sprawie” – ppkt „m”- wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej, „n”- ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach 

ratowniczych lub szkoleniach pożarniczych członków  ochotniczej straży pożarnej, „l” - 

zmiany do uchwały w sprawie „Rocznego Programu Współpracy Gminy Świerzno 

z organizacjami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok”. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek XVII Sesji Rady Gminy po wprowadzeniu 

zmian do porządku: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie posiedzenia, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) zgłoszenie uwag i poprawek do przedstawionego porządku posiedzenia, 

d) przyjęcie protokołu z XVI  posiedzenia Rady Gminy Świerzno. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

a) przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

3. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 rok: 

a) odczytanie wniosków z posiedzeń Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 rok, 

b) odczytanie  uchwały Nr LXXVIII.141.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w szczecinie w sprawie wydania opinii dotyczącej sprawozdania Wójt 

Gminy Świerzno z wykonania budżetu za 2015 r. przedłożonego wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego, 

c) dyskusja, 

 



  

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu za 2015 rok. 

4. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok: 

a) odczytanie wniosku z posiedzenia Komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Świerzno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok, 

b) odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie 

w sprawie wydania opinii dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej rady Gminy Świerzno 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerzno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 

rok 2015, 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2015. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości, 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości, 

c) Statutu Sołectwa Chomino, 

d) Statutu Sołectwa Ciesław, 

e) Statutu Sołectwa Gostyniec, 

f) Statutu Sołectwa Gostyń, 

g) Statutu Sołectwa Jatki, 

h) Statutu Sołectwa Kaleń, 

i) Statutu Sołectwa Osiecze, 

j) Statutu Sołectwa Stuchowo, 

k) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Świerzno, 

l) określenia rodzaju dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi, 

ł) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, 

m) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej,  

n) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniach pożarniczych członków  ochotniczej straży pożarnej,  

l) zmiany do uchwały w sprawie „Rocznego Programu Współpracy Gminy Świerzno 

z organizacjami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2016 rok”. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 



  

7. Zakończenie posiedzenia XVII Sesji Rady Gminy Świerzno.  

Uwag do odczytanego porządku posiedzenia uwag nie wniesiono. 

Porządek posiedzenia XVII sesji został przyjęty jednogłośnie z wprowadzonymi zmianami 

(zał.  Nr 2 do protokołu). 

Ad. 1. d. przyjęcie protokołu z XVI posiedzenia Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że protokół z XVI posiedzenia Rady Gminy był 

do wglądu w biurze rady i dostępny na stronie Urzędu Gminy. Przewodniczący zwrócił się  

do Radnych o ewentualne uwagi do protokołu. 

Radny R. Ciślak – w protokole jest brak zapisu mojego pytania dotyczącego oszczędności 

jakie pozyskała Spółka Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji na koniec 2015 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy – uwaga została przyjęta. 

W wyniku głosowania protokół z XVI posiedzenia  Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie 

przez Radnych. 

Ad. 2.  Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

Wójt Gminy – w celu uzupełnienia informacji: nie doszedł do skutku  przetarg na dodatkową 

inwestycje dotyczącą ocieplania dachu na hali sportowej w Świerznie. Był to już drugi 

przetarg w  tym momencie moglibyśmy wystąpić o negocjacje cenowe, ale z ostrożności 

prawnej jutro ogłosimy III przetarg na to zadanie. Oprócz spraw bieżących uczestniczyłem 

w zakończeniu roku szkolnego w szkołach na terenie naszej gminy. Wszelkie zapytania co do 

przedstawionej informacji proszę we wolnych wnioskach. 

Ad. 2. b. przyjęcie informacji Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

W wyniku głosowania informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami została 

przyjęta 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 3).   

Ad. 3. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Świerzno za rok 2015: 

a) odczytanie wniosków z posiedzeń Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu  za 2015 r. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Przewodniczących Komisji Stałych Rady Gminy 

o przedstawienie wniosków z posiedzeń Komisji odnośnie sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2015 rok. 

Przewodniczący Komisji Rolno-Budżetowej – Komisja Rolno - Budżetowa na posiedzeniu 

w dniu 27 czerwca 2016 roku przeanalizowała sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie 

z wykonania budżetu za 2015 rok, wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, 



  

informację o stanie mienia Gminy Świerzno oraz wysłuchała wyjaśnień Wójta i Skarbnika 

Gminy i pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Służby Zdrowia i Spraw Społecznych – 

członkowie komisji na posiedzeniu w dniu 28 czerwca 2016 roku po przeanalizowaniu 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z budżetu  za 2015  wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej, informacji o stanie mienia Gminy Świerzno i po wysłuchaniu 

wyjaśnień Wójta Gminy pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie finansowe oraz 

sprawozdanie  z wykonania budżetu za 2015 roku. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdania 

finansowego Gminy Świerzno za 2015 r., sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Świerzno za 2015 r, wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, informacji o stanie 

mienia Gminy Świerzno i wysłuchaniu wyjaśnień Skarbnika Gminy pozytywnie zaopiniowała 

w/w sprawozdania. 

b) odczytanie Uchwały Nr LXXVIII.141.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii dotyczącej sprawozdania Wójta 

Gminy Świerzno z wykonania budżetu za 2015 r. 

 Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę Nr LXXVIII.141.2016 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Wójta sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Świerzno za 2015 rok. Opinia składu 

orzekającego jest pozytywna (zał. nr 4). 

c) dyskusja 

Przewodniczący Rady Gminy – otwieram dyskusję dotyczącą sprawozdania finansowego 

i sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2015 rok. 

Pytań i uwag do przedstawionego wyżej sprawozdanie nie wniesiono. 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 r. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/109/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2015 

rok została przyjęta 15 głosami za,  na 15 radnych obecnych na sali (zał. nr 5). 

Ad. 4. Udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok 

a) odczytanie wniosku z posiedzenia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Świerzno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2015 



  

Wniosek z posiedzenia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerzno 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2015 odczytał Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Dariusz Mądrecki.  Komisja po przenalizowaniu  sprawozdania finansowego Gminy 

Świerzno za 2015 r., sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Świerzno za 2015 r wraz 

z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie o tym sprawozdaniu i informacji 

o stanie mienia Gminy Świerzno wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy o udzielenie 

Wójtowi Gminy Świerzno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2015 (zał. nr 6). 

b) odczytanie Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Szczecinie w sprawie wydania opinii dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Świerzno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerzno absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2015. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świerzno 

z dnia  8 czerwca 2016 roku w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerzno absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za rok 2015. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał Uchwałę Nr CLXIX.317.2016 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii dotyczącej wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świerzno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świerzno 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2015 (zał. nr 8). 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytuły wykonania budżetu za rok 2015 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/110/2015 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

absolutorium z tytuły wykonania budżetu za rok 2015 została przyjęta  14 głosami za 

udzieleniem absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za rok 2015, 1 głosie 

wstrzymującym się  na 15 Radnych obecnych na sali (zał. nr 9). 

Przewodniczący Rady Gminy pogratulował  Wójtowi Gminy i Skarbnikowi Gminy za 

realizację sprawozdania zgodnie z obowiązującymi zasadami i przepisami. 

Wójt Gminy Świerzno podziękował wszystkim za poparcie wyrażone udzieleniem 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 rok.  Stwierdził, że świadczy to o tym, że 

był to dobry budżet mimo, że ta Rada nie brała udziału w jego konstruowaniu ale mimo to był 

przez  nią realizowany. Jesteśmy w trakcie przygotowań do następnego roku. Podziękował za 

pomoc, wsparcie i wspólną realizację założeń. 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

Przewodniczący Rady Gminy – wszystkie projekty uchwał były analizowane na 

posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy. 



  

 

a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania uchwała Nr XVII/111/2016 Rady Gminy Świerzno  w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości została przyjęta 15 głosami za, na 15 radnych 

obecnych na sali (zał. Nr 10). 

b) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/112/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, 

na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 11). 

c) Statut Sołectwa Chomino 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/113/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie Statutu 

Sołectwa Chomino została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na 

sali (zał. Nr 12). 

d) Statut Sołectwa  Ciesław 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/114/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie Statutu 

Sołectwa Ciesław została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na 

sali (zał. Nr 13). 

e) Statut Sołectwa  Gostyń 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/115/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie Statutu 

Sołectwa Gostyń została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na 

sali (zał. Nr 14). 

f) Statut Sołectwa  Gostyniec 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 



  

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/116/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie Statutu 

Sołectwa Gostyniec została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych 

na sali (zał. Nr 15). 

g) Statut Sołectwa  Kaleń 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/117/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie Statutu 

Sołectwa Kaleń została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na 

Sali (zał. Nr 16). 

h) Statut Sołectwa  Jatki 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/118/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie Statutu 

Sołectwa Jatki została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na sali 

(zał. Nr 17). 

i) Statut Sołectwa  Osiecze 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/119/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie Statutu 

Sołectwa Osiecze została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na 

sali (zał. Nr 18). 

j) Statut Sołectwa  Stuchowo 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/120/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie Statutu 

Sołectwa Stuchowo została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych 

na sali (zał. Nr 19). 

k) Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Świerzno 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/121/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie  

Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Świerzno została przyjęta przez 

Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 20). 

 



  

l) określenia rodzaju dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te 

usługi. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Radna H. Wojciechowska – korzystając z okazji, w obradach uczestniczy przedstawiciel 

kancelarii prawnej, która prowadzi obsługę prawna Urzędu Gminy chciałabym zwrócić się 

z zapytaniem odnośnie zasad naliczania za odbiór odpadów komunalnych z domków 

wynajmowanych w okresie letnim. Ja mam kilka tych domków i  płacę za każdy 114 złotych, 

natomiast ci co mają pensjonaty i tych miejsc noclegowych dużo więcej  niż w takim domku 

letniskowych płacą od ilości zgłoszonych miejsc. Czy to naliczanie jest prawidłowe? 

Radca Prawny – tak jest to prawidłowe naliczanie, gdyż takie rozwiązanie zastosował 

ustawodawca. To nie jest odosobniony przypadek i wcześniej czy później dojdzie do 

uregulowania tego zapisu. 

Wójt Gminy – prawo jest prawem, ale trzeba byłoby zacząć działać w tym kierunku, wówczas 

ta zmianę można przyspieszyć. 

Radna H. Wojciechowska – nie, jeżeli tak jest w ustawie to niech tak zostanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/122/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

określenia rodzaju dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi 

została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 21). 

ł) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/123/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę gospodarowanie odpadami komunalnymi 

została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 22). 

m) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 



  

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/124/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej została przyjęta przez Radnych 15 

głosami za, na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 23). 

n) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych 

lub szkoleniach pożarniczych członków ochotniczej straży pożarnej 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/125/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego za udział w działaniach ratowniczych lub 

szkoleniach pożarniczych członków ochotniczej straży pożarnej została przyjęta przez 

Radnych 15 głosami za, na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 24). 

o) zmiany do uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy 

Świerzno z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2016 rok” 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. 

Wójt Gminy – proszę o zatwierdzenie tego projektu uchwały. Pojawił się problem „koci” 

dosłownie w tego słowa zaznaczeniu i powstało wiele kontrowersji z tego tytułu. Sprawa 

dotyczy wyłapywania kotów bezdomnych, ich sterylizacja, budowanie dla nich kocich 

domków kocich i dokarmianie ich. Problem kotów jest i on rośnie dlatego chcemy na to 

zadanie ogłosić konkurs dać środki na zajęcie się tą sprawą tak aby to nie wracało i zapobiec 

rozrastaniu się tego problemu związanego  populacją kotów bezdomnych. 

Uwag do przedstawionego projektu nie wniesiono. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr XVII/126/2016 Rady Gminy Świerzno w sprawie  zmiany 

do uchwały w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Świerzno 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2016 rok” została przyjęta przez Radnych 15 głosami za, na 15 radnych 

obecnych na sali (zał. Nr 25). 

Ad. 6. Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy – chciałbym Państwu odczytać pismo Wojewody 

Zachodniopomorskiego zawierające informację o możliwości naruszenia przez Pana 

Krystiana Sominkę radnego Rady Gminy Świerzno zakazu wynikającego   z treści art. 24 f 

ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, zgodnie z którym radni nie mogą prowadzić  

działalności gospodarczej na własny rachunek lub wspólnie z innymi osobami 

z wykorzystaniem mienia komunalnego gminy, w której Radny uzyskał mandat, a także 



  

zarządzać taką działalnością lub być przedstawicielem czy pełnomocnikiem w prowadzeniu 

takiej działalności. Załącznik nr 26 do protokołu. 

Zwróciłem się do Pana Krystiana Sominki o wyjaśnienie tej kwestii. 

Radny K. Sominka złożył oświadczenie, w którym to podkreśla, że obejmując funkcję 

Prezesa OSP w Stuchowie był przekonany, że w świetle obowiązujących przepisów i zgodnie 

z rzeczywistością jednostka nie prowadzi działalności gospodarczej. Jednakże z chwilą 

powzięcia wiedzy o tym, że druhowie OSP noszą się z zamiarem podpisania umowy na 

ochronę przeciwpożarową i zabezpieczenie imprezy Festiwal Słowian i Wikingów, 

niezwłocznie złożył rezygnację z funkcji Prezesa OSP Stuchowo. Oświadczenie stanowi 

załącznik nr 27  do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy – zwróciłem się również do Kancelarii Prawnej o opinię w tej 

kwestii. Jest to dość obszerna opinia, ale proszę o przedstawienie w skrócie zasad 

dotyczących prowadzenia działalności. 

Radca Prawny Pan Bartłomiej Ziółkowski – Szanowni Państwo ta opinia jest dość obszerna, 

przedstawię w skrócie jak należy to interpretować. W ustawie o swobodzie prowadzenia 

działalności gospodarczej jest wyraźny zapis  mówiący o tym, że działalność gospodarcza to 

działalność zarobkowa, prowadzona w sposób zorganizowany, ciągły z nastawieniem na zysk. 

Przedsiębiorca, który organizuje się i prowadzi tę działalność w sposób ciągły osiągając  zysk, 

to jest to działalność. Takie stanowisko popiera bogate orzecznictwo sądowe i literatura i co 

do tego nie ma wątpliwości.  Działalność jednorazowa mimo osiągniętego zysku, nie jest 

działalnością gospodarczą. Jest to stanowisko bezsporne. Sprzedam komórkę czy samochód, 

czy w tym wypadku jest to działalność gospodarcza? Wniosek – w tej sytuacji nie doszło do 

naruszenia przepisu art. 24 f  ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. Załącznik nr 28. 

Przewodniczący Rady Gminy – w związku z posiadaną wiedzą pozwoliłem sobie 

przygotować projekt stanowiska Rady Gminy w tej sprawie. 

W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt stanowiska Rady 

Gminy przygotowanego w oparciu  zebrane dokumenty. 

Radny R. Ciślak – chciałbym dodać, ze wszystkie środki zarobione w związku 

w wykonywaniem ochrony pożarowej festiwalu zostały przeznaczone dla OSP Stuchowo 

i wydatkowane na zakup sprzętu do tej jednostki. Jest mi przykro słuchać tego i że takie 

sytuacje zdarzają się na naszej gminie. Jest to przykre w tym momencie, że ludzie pracujący 

społecznie są napiętnowani. Strażacy nie tylko uczestniczą w akcjach przeciwpożarowych, ale 

udzielają się też społecznie w różnych instytucjach. Jestem w straży 23 lata i słuchając tego 

jest mi naprawdę przykro. 



  

Przewodniczący Rady – autorem pisma przesłanego do Urzędu Wojewódzkiego jest Radny 

Waldemar Kaproń. 

Wójt Gminy – usługa wykonana, to zabezpieczenie przeciwpożarowe na Festiwalu Słowian 

i Wikingów, a więc robiła to czym faktycznie zajmują się  na co dzień. 

W dalszej części Przewodniczący Rady Gminy odczytał stanowisko Rady Gminy w sprawie 

naruszenia przez Radnego Rady Gminy Świerzno Pana Krystiana Sominkę zakazu, o którym 

mowa w treści art. 24 f ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. Reasumując wobec 

powyższych faktów Rada Gminy w Świerznie stoi na stanowisku, że nie zaistniały przesłanki, 

o których mowa w art. 24 f ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, tym samym rada Gminy 

nie widzi podstaw do zastosowania art. 383 § 1 pkt 5 ustawy Kodeks Wyborczy i podjęcia 

uchwały o wygaszeniu mandatu Radnego Krystiana Sominki.  

W wyniku głosowania za takim stanowiskiem Rady Gminy  opowiedziało się 13 Radnych 

przy  1 głosie przeciw na 15 radnych obecnych na sali (zał. Nr 29).Radny Krystian Sominka 

nie brał udziału w głosowaniu. 

Kolejne pismo wpłynęło od Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa. Pismo 

odczytał Przewodniczący Rady  Gminy, były to życzenia z Okazji Dnia Samorządowca (zał. 

Nr 30). 

Wójt Gminy – we wolnych wnioskach chciałbym udzielić odpowiedzi na złożone zapytania 

przez Radnego Waldemara Kapronia. Jeżeli uzna je Pan za niewystarczające wówczas 

odpowiedzi udzielę na piśmie. 

I tak pytania od 1-4 one nie mają  odpowiedzi z uwagi na to, że w budżecie  Gminy nie ma 

zapisanej dotacji dla klubu sportowego „Korona Stuchowo”. My realizujemy wydatki 

bezpośrednio na kluby sportowe i mamy na tymi wydatkami kontrolę. Mam obawy ogłaszając 

przetarg na obsługę klubów sportowych. Stowarzyszenia prowadzące kluby rozliczają się na 

koniec roku i zdarza się tak, że te wydatki nie koniecznie związane są ze sportem. Faktury 

związane z wydatkami na sport opisuje Prezes Klubu, forma rozliczenia jest przyjęta taka 

sama jak dla OSP.  W tej kwestii nie ma konkretnych zapisów, prowadzimy to sami, 

rozliczają to pracownicy urzędu. Właściciel boiska – gmina.  

Przewodniczący Rady Gminy – właściciel boiska to Gmina, szatnia wybudowana przez 

piłkarzy  z elementów załatwionych z Agencji Rolnej Skarbu Państwa. Utrzymujemy sami 

kosiarkę, która sami też kupiliśmy, a rozliczenie przez gminę uważam za prawidłowe, 

ponadto kontrola wydatkowania środków jest bieżąca. Radny ma prawo pytać i ja tego nie 

neguję, ale wystarczyło przyjść zapytać. Są Gminy, które taką formę dotowania stosują. 

Wójt – czy te odpowiedzi na zadana pytania przez Pana wystarczą? 



  

Radny W. Kaproń – dziękuję za wyczerpującą wypowiedź, ale mam prawo pytać więc pytam. 

Jestem w Radzie Gminy a Rada jest organem kontrolnym i korzystam z tego przywileju. 

Proszę odpowiedź na piśmie. 

Radny K. Sominka – dziękuję za takie stanowisko Rady Gminy. Dziękuję za przyjęcie 

mojego oświadczenia jako wiarygodne. Szkoda, że ta społeczna praca jest tak odbierana, że 

wszędzie widzi się to, że na wszystkim można zarobić. Założeniem naszym było aby ta 

jednostka się rozwijała i stąd takie działania. 

Radny K. Kaproń – chciałbym odnieść się do Pana słów ustawa nie przewiduje prowadzenia 

działalności zarobkowej na mieniu komunalnym przez radnego tak mówi ustawa, można być 

członkiem zarządu ale nie w organizacji, bo organizacja może prowadzić działalność 

gospodarczą.  Trzeba przeczytać ustawę tam jest wszystko wyjaśnione. Też pracuję 

społecznie chociaż nie jestem w straży ani gdzie indziej. 

Radny R. Ciślak –chciałbym podziękować Radnym za podjęcie  uchwały odnośnie 

zwiększenia ekwiwalentu dla strażaków z naszej gminy. Był on niski i utrzymywał się na tej 

wysokości kilka lat. Dzięki Państwa przychylności będziemy  mogli wspierać swoje 

jednostki. 

Przewodniczący Rady Gminy – miał Pan mieć prawo wątpliwości, ale trzeba było się zwrócić 

do Radców Prawnych a nie do Wojewody. Przekazanie pisma na portal było dość nie 

stosowne z Pana strony. Co to miało na celu? Nie chciałby Pan być w takiej sytuacji.  

Wójt Gminy - rząd ogłosił program wygaszania gimnazjów. Proponuję przygotować się do tej 

sytuacji i analizy oświaty w naszej gminie. Oczekujemy podpowiedzi, sugestii  w tej sprawie. 

Wygaszanie gimnazjów to jest też dla nas problem. Na pewno do Świerzna przyjdą dzieci 

z obwodu Świerzna, a w gimnazjum są dzieci z całej Gminy. W sytuacji wygaszania 

pomieszczenia będą wolne. Czekają nas ważne decyzje, na przykład utworzenie nowej 

szkoły, w Świerznie byłaby tylko szkoła podstawowa jedna, a w Stuchowie przedszkole. Są to 

sprawy do przemyślenia i dlatego mówię już teraz o tym. Może być też  tak, że te dwa duże 

kompleksy zagospodarujemy inaczej. W najbliższych dniach czeka nas test dotyczący 

wprowadzenia strategii. Będzie ona konsultowana z mieszkańcami i trzeba mieć odwagę aby 

podjąć zasadne decyzje. Odbył się zjazd OSP i zarząd zatwierdził nowego Prezesa Pana 

Ryszarda Ciślaka. Tym samym ulżył mi trochę i dziękuję mu za to i gratuluję. 

Uczestniczyłem też w zjeździe inwalidów. 

Radny R. Ciślak – dziękuję za miłe słowa, wszystkim strażakom za zaufanie i powierzenie mi 

tak ważnej funkcji. Chciałbym korzystać na wsparciu Wójta jako długoletniego Prezesa OSP. 

Mam jeszcze dwa pytania: 



  

1. Jakie były oszczędności w spółce na koniec 2015 r. 

2. Na jakim etapie są prace związane z montażem liczników w nieruchomościach, że był 

naliczane za wodę na podstawie ryczałtu? 

Prezes Spółki Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji złożył informacje o osiągniętym 

i planowanym wyniku finansowym za rok 2015 spółki w oparciu o wykonane i planowane 

przychody i wydatki .(zał. Nr 31). 

Prezes Spółki – sukcesywnie zakładamy liczniki, nie robimy tego hurtem z uwagi na koszty. 

Zostały sprawdzone wszystkie nieruchomości, które nie posiadają liczników a płaca za wodę 

ryczałtowo. Naliczenia porobione są na nowo  z uwagi na zmianę  obciążenia. Zamontowany 

został wodomierz u Pani Hałowej. Zdarza się tak, że na danej posesji nie wystarczy jeden 

licznik, trzeba ich więcej ze względu na kilka ujęć wody. 

Radny A. Pawlaczyk – ile zostało założonych tych liczników i jak jest koszt jednego licznika? 

Prezes Spółki – musiałbym to sprawdzić, natomiast koszt jednego licznika 50-60 złotych. 

Radny A. Pawlaczyk – i nie stać żeby założyć tych liczników więcej? 

Prezes Spółki – to nie jest takie proste. Zdarza się tak, że ten licznik ma być w łazience i nie 

każdy się godzi aby zbijać mu kafelki, bo rury są schowane pod kafelkami. 

Wójt Gminy -  założenie licznika nie z każdej posesji daje nam dochód, ponieważ tym co 

założy się licznik zaczynają oszczędzać na wodzie. Dajmy sobie czas do końca roku. 

Prezes Spółki – są tacy mieszkańcy, którzy oszczędzają. Zakładane są liczniki odrębnie na 

zużycie wody na działce, aby nie płacić za ścieki. 

Radny A. Pawlaczyk – jeżeli chodzi o mnie to idzie to zbyt wolno, a mówienie o pobieraniu 

mniejszej ilości wody kiedy jest założony licznik, to taki wybieg. 

Radny R. Ciślak – poruszaliśmy temat związany z poborem wody i niektóre gospodarstwa na 

swoich posesjach mają nieformalne myjnie, należy to sprawdzić, bo faktycznie może to 

wyglądać na opieszałość zakładu. 

Radna H. Wojciechowska – jeżeli mielibyśmy założyć inną szkołę niż podstawowa, to może 

rozważymy założenie szkoły  policealnej medycznej. Na terenie Powiatu Kamieńskiego nie 

ma takiej szkoły, a zapotrzebowanie na pielęgniarki jest. 

Wójt Gminy – temat rzuciłem do przemyślenia mam nadzieję, że rząd zabezpieczy środki na 

ten cel. Mają powstać szkoły średnie techniczne 3+2, ale musimy działać wspólnie ze 

Starostwem. Wstępnie jestem umówiony ze Starostą na spotkanie w tej sprawie. 

Korzystając z okazji chciałbym wszystkich Państwa zaprosić na Festyn Powitanie Lata, który 

organizowany jest w Świerznie na stadionie pod lasem. 

Sołtys Sołectwa Stuchowo – kilka razy zwracałem problem spisania poboru wody w bloku 



  

55, tam jest licznik ze świetlicy, ta Pani boi się tam schodzić bo jest ciemno i są szczury. 

Uważam, że należałoby ten licznik przenieść do świetlicy. 

Prezes Spółki – zrobimy to, ale gdzie go zamontować w tej świetlicy? Sprawdzimy to. 

Przewodniczący Rady Gminy – czy ktoś z państwa ma jakieś zapytania lub wnioski. Nie 

widzę. Wobec powyższego porządek XVII Sesji Rady Gminy uważam za wyczerpany 

i zamykam posiedzenie. Dziękuję. XVI posiedzenie Rady Gminy zostało zakończone o 1530 . 
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